



NO :
DATE :

Ashur University Waste Recycling Program

As part of its efforts to create a clean and sustainable campus environment, **Ashur University** has launched a **Waste Recycling Program** as a key component of its environmental sustainability strategy.

The program aims to manage waste safely and efficiently through the following actions:

1. **Implementing a waste segregation system at source** by providing labeled bins for different waste types (paper, plastic, metal, organic).
2. **Collaborating with specialized recycling companies** to ensure proper waste disposal and material recovery.
3. **Promoting environmental awareness** among students and staff about the importance of recycling and reducing environmental impact.
4. **Reusing certain materials** within the campus (such as partially used paper and plastic bottles for volunteer or creative projects).
5. **Monitoring and evaluating the program's performance** regularly to increase recycling rates and improve environmental efficiency.

Through this program, Ashur University reinforces its commitment to **best environmental management practices** and to building a **green, sustainable campus**.





NO :

DATE :

برنامج تدوير المخلفات في جامعة آشور

Ashur University Waste Recycling Program

في إطار سعي جامعة آشور إلى تحقيق بيئة جامعية نظيفة ومستدامة، أطلقت الجامعة برنامج تدوير المخلفات كجزء من استراتيجيتها البيئية الداعمة لأهداف التنمية المستدامة.

يهدف هذا البرنامج إلى إدارة النفايات بطرق آمنة وفعالة من خلال ما يلي:

1. تطبيق نظام فرز النفايات من المصدر عبر وضع حاويات مخصصة لأنواع المخلفات (الورق، البلاستيك، المعادن، النفايات العضوية).
2. التعاون مع شركات مختصة في إعادة التدوير لضمان التخلص السليم من المخلفات وتحويلها إلى مواد قابلة للاستخدام.
3. نشر الوعي البيئي بين الطلبة والمنتسبين حول أهمية إعادة التدوير في تقليل الأثر البيئي.
4. إعادة استخدام بعض المواد داخل الحرم الجامعي (مثل الورق المستخدم جزئياً، والزجاجات البلاستيكية في الأعمال التطوعية أو الفنية).
5. متابعة وتقييم كفاءة البرنامج بشكل دوري لرفع نسب التدوير وتحسين الأداء البيئي للجامعة.

من خلال هذا البرنامج، تؤكد جامعة آشور التزامها بتطبيق أفضل الممارسات في الإدارة البيئية، وبناء حرم جامعي أخضر ومستدام.

